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AALST

Ruzie wie reed in
gecrashte auto
Na een avondje stappen
is in de nacht van vrijdag
op zaterdag rond 4.00
uur op de Valkenswaard-
seweg (N69) een Belgi-
sche auto in de sloot be-
land. Toen de politie arri-
veerde, kregen de inzit-
tenden ruzie over wie er
achter het stuur zat. Na
wat beschuldigingen
heen en weer is de aan-
gewezen vrouw uiteinde-
lijk meegenomen naar
het politiebureau. Ze had
alcohol gedronken. De
politie onderzoekt de
zaak nog.

EINDHOVEN

Alerte man leidt tot
vier aanhoudingen
Een alerte man zag in de
nacht van zaterdag op
zondag in Eindhoven in
eerste instantie alleen
maar een man die pro-
beerde in te breken in
een woning. Een achter-
volging van de politie
dwars door de tuinen van
andere woningen volgde.
Uiteindelijk werden er
maar liefst vier verdach-
ten ter plekke aangehou-
den en een grote hen-
nepkwekerij met geoog-
ste henneptoppen ont-
dekt. Het is nog niet dui-
delijk of het een om een
inbraak ging of een rip-
deal.

EINDHOVEN

Overval op
cafetaria 
Een cafetaria aan de
 Orionstraat in Eindhoven
is gisteravond rond 20.35
uur overvallen. Twee
mannen drongen de ca-
fetaria binnen, bedreig-
den het personeel en
deden een greep uit de
kassa. Daarna gingen zij
er op een grijze scooter
vandoor. Hoeveel geld er
is buitgemaakt, is nog
niet duidelijk.

Helmonder Stijn Smeul-
ders is namens de PvdA
kandidaat-lijsttrekker
voor de Provinciale Sta-
tenverkiezingen van 20
maart 2019. Dat werd
zaterdag bekend. 
De 32-jarige Smeulders
is sinds 2011 Statenlid.

HELMOND

Stijn Smeulders
lijsttrekker 

‘Wa zijn da vur roze lulle-
kes’? Ze liep met mijn
vrouw door de tuin en

wees naar de aartjes van een plant.
De plant in kwestie had inmiddels
vele meters van de tuin ingeno-
men en bloeide inderdaad met
vele kleine roze aartjes waarbij de
associatie met roze lulletjes nog
nooit in mij was opgekomen. Ik
keek eens naar haar man maar
bande de gedachte snel weer uit
mijn hoofd. 
De plant heet adderwortel en

komt ook in het wild voor. Meestal
staat hij daar op beschaduwde,
vochtige plaatsen, maar ik ken
hem ook wel van slootkanten. De
plant woekert behoorlijk in onze
tuin, zozeer zelfs dat het ook alom
aanwezige zevenblad er zenuw-
achtig van wordt. 
De stevige wortels van de adder-

wortel zijn slangachtig. Vandaar
de naam ‘adderwortel’ natuurlijk.

De naam zal wel
niet in Brabant
verzonnen
zijn want de
adder is hier
nog nooit aan-

getroffen voor
zover ik

weet. In de signatuurleer werd
vroeger bij zo’n slang-gelijkende
wortel de conclusie getrokken dat
die dan ook wel zou helpen tegen
slangenbeten. We weten nu dat
behandeling van een adderbeet
met deze wortel net zo verstandig
is als picknicken bij de jachtlui-
paarden in een willekeurig safari-
park. 
Konijnen in onze tuin eten vele

door ons gewaardeerde planten
op, maar de woekerende adder-
wortel laten ze (helaas) onge-
moeid. Toch is-ie wel eetbaar. Hij
behoort tot de duizendknoopfa-
milie en is familie van de zuring.
De blaadjes hebben dan ook een
frisse, zurige smaak. 
Met het ook ruim aanwezige ze-

venblad in de tuin kunnen wij da-
gelijks een verse, voedzame salade
samenstellen. ‘Hop, hop, eet je
tuin op’. We moeten wel zorgen
dat we niet alle adderwortel op-
eten want er komen veel insecten
op af, vooral bijen en vliegen. Af
en toe laat ook een dagvlinder zich
op de plant zien. Toen ik er even
voor ging zitten in de tuin zag ik
zelfs ook kevertjes op de roze aart-
jes zitten. Conclusie: roze lullekes
zijn een verrijking voor je tuin!

Ik keek naar haar man
en bande de gedachte
snel weer uit m’n hoofd
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Roze lullekes
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BORKEL EN SCHAFT TOEKOMST

� De gewonde dader van de terroristische aanslag wordt binnenge-
bracht in het Catharina Ziekenhuis.  FOTO TOM ZEEKAF

Dominique Elshout
d.elshout@ed.nl
Borkel en Schaft

‘I
k ben hier al een tijdje
niet meer geweest, maar
wat een mooi sportpark!
En ze voetballen hele-
maal niet slecht.” Jack

Roothans uit Dommelen staat
deze middag in Borkel en Schaft
langs de lijn bij BES tegen FC Cra-
nendonck. Roothans is rapporteur
van de voetbalbond KNVB en
komt nogal eens op voetbalvelden
in de regio. In zijn woorden klinkt
verbazing door over het zwaar
weer waarin BES uit het Valkens-
waardse kerkdorp zich bevindt.
Deze zondag speelt het eerste

van BES nog thuis, in de knock-
outnacompetitie voor behoud van
een plek in de derde klasse. BES
verliest met 2-3. De laatste wed-
strijd van het eerste elftal is daar-
mee een feit, want tien spelers
hebben aangegeven dat ze afscheid
nemen van de club en vervangers
zijn er niet. Blijven over bij BES:
twee seniorenelftallen en een da-
meselftal. Maandag 11 juni komt in
een ledenvergadering de vraag aan
de orde hoe het nu verder moet
met de club. 
Er zijn drie scenario's, vertelt se-

cretaris en voorzitter ad interim
Dirk Rooijakkers, voorafgaand aan
de wedstrijd. ,,Verder gaan als een
soort omni-sportvereniging met
andere clubs uit Borkel, doorgaan

Is er nog
Nóg is BES uit Borkel en Schaft niet
verloren, maar de club loopt wel op zijn
einde. Het eerste elftal speelde gisteren
zijn laatste wedstrijd. 

� Flinke zwarte rookwolken,
mooie grote machines met
ronkende motoren en veel
bier; het was dit weekend
Tractorpulling in Bakel. 
Medeorganisator van Tractor-
pulling in Bakel, Marijn Keu-
nen (50) vertelt waar tractor-

pulling naast het trekken door
een tractor van een slede vol
gewichten óók over gaat. ,,Het
is ook gewoon een spel, een
spel van ‘trekkers kieken’ en
bier drinken.” 

FOTO KEES MARTENS/FOTOMEULENHOF

Zwarte rook en mooie machines

TRACTORPULLING BAKEL



met de lagere elftallen, of helemaal
stoppen. Onze frustratie is dat we
alles juist goed voor elkaar hebben.
De accommodatie is prima, de
sponsoring is in orde, financieel
staan we er goed voor, maar we
kunnen gewoon geen spelers voor
ons eerste elftal vinden”, zegt
clubman Rooijakkers.

Rooijakkers snapt waarom veel
spelers uit het eerste elftal BES ver-
laten. Ze hebben er allemaal hun
eigen goede redenen voor, daar
gaat het niet om. Waar het wel om
gaat is dat er amper nog jeugd in
Borkel woont, waardoor de aanwas
in de vereniging al jaren stokt. Vo-
rig jaar werd de jeugdafdeling op-
geheven, wegens domweg te wei-
nig spelertjes. Ook andere clubs en
de basisschool kennen het pro-
bleem. Basisschool Sint Servatius
heeft nog maar 53 leerlingen, bij de
ponyclub zijn nog maar tien leden
actief, Jong Nederland - voor de
jeugd tot twaalf jaar - heeft nog
een stuk of achttien leden, somt
Rooijakkers op. ,,De grootste ver-
eniging hier is de KBO, de Katho-

lieke Bond van Ouderen. Dat zegt
eigenlijk alles.”

Wim Evers - 55 jaar lid van BES
en oud-voorzitter - en Rooijakkers
komen tot dezelfde conclusie; de
gemeente heeft Borkel en Schaft
met zijn 1.050 inwoners laten ver-
grijzen door jarenlang geen aan-
dacht te hebben voor nieuwbouw

in het dorp. ,,Ik ben hier geboren in
een gezin met drie broers en vier
zussen. We zijn allemaal uit Borkel
vertrokken omdat we hier geen
huis konden krijgen. Ik woon nu in
Bergeijk”, geeft Evers aan.  ,,De ge-
meente begint nu eindelijk in te
zien dat er gebouwd moet worden
om de leefbaarheid in stand te

houden, maar het is te laat. Ik zou
het gezichtsverlies vinden voor de
gemeente als BES ophoudt te be-
staan.”

BES ophouden te bestaan? Dat
nooit, als het aan Jan Maas ligt.
Maas - sponsorwerver bij BES -
zegt zeker te weten dat de club in
ieder geval doorgaat met de lagere
elftallen. ,,Het voetbal zit hier
emotioneel heel diep, omdat Bor-
kel maar een klein dorp is. We
hebben bijvoorbeeld een speler,
zijn vader was voorzitter van BES
en is overleden. Je denkt toch niet
dat die jongen bloemen naar het
graf van zijn vader kan brengen en
dan zeggen: ‘Pa, we hebben de
stekker eruit getrokken?’ Dat gaat
niet. En zet in de krant dat BES
vaak een springplank is voor voet-
ballers die later doorstromen naar
andere clubs. Misschien trekt dat
nog spelers aan. We moeten posi-
tief blijven!”

Positief voor Borkel is de kermis
komend weekend. ,,Die loopt fan-
tastisch. Zondagmiddag staat er
hier op het plein zeven-, achthon-

derd man te springen. De saamho-
righeid is dan groot. Kinderen die
buitendorps zijn gaan vrijen, ko-
men een dag terug. Maar de voet-
balclub is voor het verenigingsle-
ven cruciaal”, weet kermismeester
Louis Cuijpers.

Walter Daris (74), die deze zon-
dag het eerste elftal ziet spelen,
weet precies hoe lang hij lid is van
de Borkelse club. ,,Ik ben lid ge-
worden toen we trouwden, en gis-
teren hebben we onze vijftigjarige
bruiloft gevierd. Ik ga naar alle
thuiswedstrijden en zal dat wel
gaan missen. De hele zondagmid-
dag is weg. Dan gaan we voortaan
maar fietsen of zoiets...”
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Oefenen met terreur in het Cathrien
Hoe bereid je je als ziekenhuis
voor op een terreuraanslag in de
omgeving? Zoals het Catharina
Ziekenhuis in Eindhoven afgelo-
pen zaterdag; oefenen met
waarheidsgetrouwe scenario’s
en acteurs als griezelig echte
slachtoffers.

Hanneke van den Nieuwenhof
h.vdnieuwenhof@ed.nl
Eindhoven

Met hoge snelheid komen drie grote
zwarte auto’s aangereden. Op het
parkeerterrein van de Spoed eisende
Hulp springen er zes gemaskerde
politiemannen uit. Ze escorteren de

ambulance met daarin de zwaarge-
wonde dader van een terroristische
aanslag. Ook in het Catharina Zie-
kenhuis wordt de terrorist continu
bewaakt door het arrestatieteam dat
niet van zijn zijde wijkt.

Volgens het scenario dat met ze-
ventig verpleegkundigen, artsen en
medische ondersteunend personeel
wordt geoefend, heeft er een terro-
ristische aanslag plaatsgevonden in
het centrum van Eindhoven en zijn
er wel twintig gewonden. Omdat ze
snel na elkaar binnenkomen en niet
allemaal meteen kunnen worden
geholpen, worden ze eerst beoor-
deeld op urgentie (triage). T1 is le-
vensbedreigend, T2 is gewond maar

buiten levensgevaar, T3 is lichtge-
wond. Daarna worden de slachtof-
fers gediagnosticeerd. 

Op de Spoedeisende Hulp zijn
artsen en verpleegkundigen bezig
met slachtoffers. Elke ruimte waar-
van de deur is voorzien van het
bordje PLAY mag gebruikt worden.
Andere ruimtes zijn verboden ter-
rein, want het echte ziekenhuis-
werk gaat uiteraard gewoon door.

Op een andere etage, ver van de
hectiek, vergadert het beleidsteam.
Er wordt onder meer beslist over
het plaatsen van patiënten, of an-
dere ziekenhuizen worden inge-
schakeld, hoe personeel en patiën-
ten worden beveiligd, of er extra

handjes worden opgeroepen, een
perscentrum ingericht en een ka-
mer waar de familie van de slacht-
offers wordt opgevangen. In ijl-
tempo wordt een groot aantal pun-
ten en vragen doorlopen, zodat het
operationeel team verder kan. Dat
team zet alles in werking en rappor-
teert aan het beleidsteam. Net als op
de Spoedeisende Hulp lopen ook
hier waarnemers rond. Want na de

oefening volgt de evaluatie met de
hele groep om vervolgens de hele
oefening nog een keer over te doen.
Maar nu inclusief de verbeterpun-
ten.  „Van oefenen, leren we”,
zegt Piet Batenburg, voorzitter van
de Raad van bestuur.  „Gelukkig
hebben we ons rampenopvangplan
niet vaak nodig: de laatste grote
ramp was de Hercules. Maar we
moeten wel overal op voorbereid
zijn, dus we oefenen regelmatig met
steeds andere scenario’s. Dat gaat
van brand tot evacuatie. De terreur-
aanslag is een relatief kleine oefe-
ning, binnen het ziekenhuis. Maar
het is wel de eerste keer dat we met
dit scenario oefenen.”

Is de oefening klaar,
volgt de evaluatie en
wordt alles nog eens -
beter - overgedaan 

hoop voor Borkel en Schaft?

� Het vaandelteam (rode tenues)
degradeerd gisteren uit de derde
klasse. FOTO’S DAVE HENDRIKS/FOTOMEULENHOF

� Oud-voorzitter Wim Evers, tweede van rechts: ,,Al mijn broers en
zussen en ik zijn ergens anders gaan wonen omdat ze in Borkel
geen huis konden  krijgen.” FOTO DAVE HENDRIKS/FOTOMEULENHOF

� Frans Maas en Dirk Rooijakkers, met hoed.
,,De Katholieke Bond van Ouderen is in Bor-
kel de grootste vereniging, dat zegt alles.”

Het is gezichtsverlies
voor de gemeente 
als BES ophoudt 
te bestaan
—Dirk Rooijakkers, voorzitter a.i. 




